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Dankuwel voorzi/er. 

Beste kijkers en luisteraars, aanwezigen op de publieke tribune, pers, college en natuurlijk 
collega-raadsleden. 

Als ik zeg dat het afgelopen jaar een bijzonder jaar is geweest, dan doe ik niets en niemand te 
kort, denk ik. ZesAen maanden na de gemeenteraadsverkiezingen heeB er een collegewissel 
plaatsgevonden, is er een nieuw verbond van samenwerkende parAjen gesmeed en zijn er in 
totaal Aen parAjen die samen de gemeenteraad vormen. In dit nieuwe speelveld lijkt er op 
basis van de eerste paar maanden in ieder geval wat meer rust te zijn gekomen en proberen 
zowel het college als de raad veranderingen door te voeren waardoor de onderlinge 
samenwerking verbetert.  

De gemeenteraad heeB daarbij extra ondersteuning gekregen in de persoon van Chris Boer 
als plaatsvervangend griffier en daar zijn wij als CDA heel blij mee. De raad is gebaat bij een 
sterke griffie en wij hebben veel vertrouwen in de combinaAe van Pauline en Chris. We zullen 
jullie ook het komend jaar weer heel hard nodig hebben. 

Al deze ontwikkelingen moeten een bijdrage leveren aan een verbetering van het bestuur 
van Landsmeer. Ik ben ervan overtuigd dat het beter kan, en dat we ook langzaam de 
sAjgende lijn te pakken hebben. Er wordt echter nog wel steeds maximale inzet van iedereen 
verwacht en we zijn er nog lang niet.  

De perspecAefnota en het daaraan gelieerde collegeprogramma moeten richAng geven aan 
de grote uitdagingen waar wij als gemeente voor staan. En dat zijn zeker niet alleen 
financiële uitdagingen, ook al ziet dat er voor de komende jaren vooralsnog gemaAgd posiAef 
uit. We hebben in de afgelopen jaren gezien dat door in- of externe ontwikkelingen een 
overschot zomaar kan veranderen in een flink tekort. Het is niet voor niets dat de Vereniging 
van Nederlandse Gemeenten in een advies van drie dagen geleden zelfs gemeentes oproept 
om over een paar jaar geen sluitende begroAng meer in te dienen omdat er bij veel 
gemeentes in Nederland al sprake is van een uitzonderlijke financiële situaAe. Dit voorziet dit 
college ook, getuige het grote tekort van 430.000 euro in het budgetjaar 2026.  

Er zou de gemeente Landsmeer mede hierom veel aan gelegen moeten zijn om de 
belangrijkste keuze, namelijk die over de Bestuurlijke Toekomst, op een zo kort mogelijke 
termijn te maken en daarin de burgers op de juiste wijze mee te nemen, te informeren, te 
raadplegen en te laten adviseren. Dit alles moet duidelijk staan beschreven in het 
beleidskader parAcipaAe. Het college geeB in de perspecAefnota aan dat we dit in 2023 nog 
mogen verwachten, maar schrijB vervolgens dat er voor uitvoering en invulling van 
parAcipaAe van budget noch formaAe sprake is. Dit bevreemdt mij enorm. Ik doe dan ook de 
oproep aan het college om van de uitvoering en de invulling van parAcipaAe een speerpunt 
te maken bij de begroAng van 2024. En hiervoor dus geld en capaciteit te vinden in die 
begroAng. 



De onvrede die burgers uiten over Nederland, de poliAek en de economie neemt toe, zo zegt 
het Sociaal en Cultureel Planbureau in haar laatste rapport ‘burgerperspecAeven 2023’. Het 
gemeentelijke bestuur, dat wij met zijn allen hier vormen, kan al die onvrede echt niet 
wegnemen. We gaan simpelweg niet over alle onderwerpen waar burgers zich zorgen over 
maken. Wat we wel kunnen doen is de juiste prioriteiten stellen binnen onze eigen cirkel van 
invloed. Wat het CDA betreB zijn daarom de bestuurlijke toekomst en burgerparAcipaAe van 
cruciaal belang om zo snel mogelijk invulling aan te geven. Hiermee kunnen wij onze bijdrage 
leveren aan het herwinnen van het vertrouwen in de poliAek.  

Als laatste doe ik daarbij een oproep aan mijn mede-raadsleden om vooral met elkaar te 
discussiëren over de inhoud, en los van persoonlijke verschillen van inzicht, vooral het welzijn 
en de toekomst van onze Landsmeerders, Ilpers en Purmerlanders voor ogen te blijven 
houden; het komend jaar en alle jaren die nog volgen. 

Ik dank u. 

 

 




